



Setmanari portaveu del Partit R. R. S. C. d'Ulldecona

Any I

Núm. 12

ULLDECONA 16 setembre 1933

REDACCIO I ADMINISTRACIO:

Plaça de la República, 5

SUBSCRIPCIO:

Al trimestre . . . 1'80 pessetes.

Número solt . . . 0'15 cèntims.



Els cacics ja tornen a esser esquerrans, laics i socialitzants. S'han mostrat partidaris ara, ipor si las moscas!, del article 26 de la Constitució, de la secularització de cementiris, de l'expulsió dels jesuites... etc. ¡Poble d'Ulldecona, sies digne i sensat i no et deixes escupir més pels payassos!

#### EDITORIAL

### INCONCIENTS

Hem vist onejar les banderes de la República i de Catalunya en el Centre polític del senyor Nofre i dels seus amics. Si no les estimessim tant, fins gosariem a dir que varem creure que anunciaven el Carnaval.

Els colors patrís feien aparició, segons sembla, com a demostració externa de satisfacció per haver quedat resolta la crisi, amb un gabinet presidit pel senyor Alexandre Lerroux.

Un hom que no coneugués tant d'aprop al senyor Nofre i demés partidaris i tingués d'ells sols referències, segurament quedarà astorat i esmaperdu davant d'una mostra d'inconsciència tan inversemblant. Però a nosaltres que'l coneixem de sobres, rès ens estranya ni en sosprent quant els protagonistes de la comèdia son els personatges susdits i sabem que per fer veurer al poble incult qué no han perdut el prestigi (?) que van guanyar durant la Dictadura, son capaços de fer les pirouetes i ganyotes més estrafalaries. ¡Lo important per a ells, es anar a cavall, com vulgarment diem!

Tot hom sap que'l senyor Nofre i amics, representen l'espírit reaccionari dels ex-upetistes, que reneguen a plena veu de les lleis laïques i socialitzants de la República: que blasfemen de l'expulsió dels jesuites; que criden contra l'escola laica; que protesten de la Reforma Agrària etc... Es abastament sapigut ademés que'n les últimes eleccions de diputats a la Generalitat, el senyor Nofre fou un judeu del partit radical i es va passar amb armes i bagatges a la «Lliga Catalana», aquest conglomerat d'interessos privats que sustenten els principis vaticanistes i del capitalisme.

Tots sabiem que'l senyor Nofre s'havia fet «lli-guero», que feu la propaganda electoral al costat d'en Tallada i d'en Casabó; que ve donant conferències per la província, anunciantse com a una de les estrelles de la «Lliga», que comanda en la localitat el partit dels descontents de la República i que s'han unit a n'ell, creguts de que ara l'home no els faria girar més el cervell, canviant de partit i de ideología cada setmana. ¡Pobres il·lusos, que enganyats haurán quedat suara.

¡El senyor Nofre, políticament es capaç de tot! Va traicionar als republicans, fent-se monàrquic, després fou un dels dictadors de més relleu de la província: aquelles paraules de «soy como Juan Palomo, yo me lo guiso, yo me lo como» tots les recordem. Al proclamarse la República, es feu tot seguit republicà a seques, ingressant poc temps després al partit federal, més traicionant ja els principis d'en Pi i Margall a la primera ocasió. Vá gestionar l'ingrés al partit radical socialista, aont no fou acceptat, buscant-se aleshores un lloc entre'ls radicals autònoms del senyor Simó, però com sia que vá fracasar, es feu radical i vá prometre ajudar al senyor Lerroux, anant inclús en la candidatura que'ls seus elements patrocinaven en la província de Tarragona, quant les eleccions al Parlament Català. Com sia que uns dies abans de les mateixes, vá veurer que anava a una desfeta segura, el senyor Nofre no s'hi vá pensar més i vá fer el paper de traidor, fugint dels radicals i donant el seu nom i els seus vots a la «Lliga Catalana», en quin partit milita en l'actualitat.

Pero vet-aquí, que'l home sent rumors de crisi i es prepara per actuar; té'l poble contra la seva política i vol donar un cop d'efecte per a sorprendre inclús a la mateixa empresa. Així al formar Lerroux un govern de concentració republicana d'esquerra, mantenint l'actual Parlament i l'esperit laic i socialitzant del Govern Azaña, s'escomença a tocar «La Marseillesa» a la gramola i es col-loquen les banderes al carrer, produint entre els ciutatans quelcom semblant al efecte que'ns faria veurer a Prieto vestit de frare.

Mes qui tans cops a fet el redicol canviant de partit, no le vé ja d'una vegada més. I ara com per art d'encantament el Sr. Nofre i amics, s'ens han tornat laics, esquerrans, socialitzants, partidaris de l'expulsió del jesuites, admiradors del article 26 de la Constitució, defensors de l'escola laica, propagandistes del divorci, paladins de l'expropiació sens indemnització de les terres de la noblessa, ja que com prou coneugut es, el Sr. Lerroux i els seus diputats han votat totes les Lleis de més significació laica i esquerrana de la República.

Cas d'inconsciència i de inconsecuència tant gran com el del Sr. Nofre, francament ho hem de dir, no el coneixem pàs; es quelcom que s'aparta de lo natural; quasibé gosem a dir que si no fos vist pels nostres ulls, no ens ho creuriem.

El nom d'aquest senyor, deu estamparse en lletres de motlló en l'història política d'Ulldemona com la befa i escarni més monstruos que jamai cap fill de la mateixa, hagi pogut fer a la ètica ciutadana, als principis polítics, a les convicçions personals, a les creences íntimes que van unides quasibé sempre en l'ànima dels humans, com a un dels tresors més estimats.

## MIRADOR

### El gabinet Lerroux

Resignados por Azaña los poderes, ha formado un gobierno de concentración republicana izquierdista el senyor Lerroux.

Son muchos los comentarios que se nos ocurren pero preferimos dejarlos para cuando el nuevo gabinete haya dejado traslucir al país las directrices políticas y sociales de su programa de gobierno.

De momento solo podemos señalar que en su mayoría los actuales gobernantes formaron en aquel desgraciado bloque obstruccionista que llevaba camino de desacreditar el Parlamento de la República. Por otra parte, justo es remarcar que todos los ministros actuales, votaron la Constitución y las leyes complementarias; ello nos hace suponer que el rumbo izquierdista de la República no variará un ápice y la política laica y social de Azaña y de sus colaboradores será respetada en su integridad. Asimismo creemos que el Estatuto de Cataluña, será sagrado e inviolable para los actuales gobernantes; los representantes de acción republicana, radical-socialista, orga i «Esquerre catalana», que se agrupan al entorno de Lerroux, así nos lo garantizan. Si así es, si Lerroux hace honor a sus últimas manifestaciones, los republínos aunque distanciados algo del mismo por sus incertidumbres, no vacilaremos en brindarle los elogios que merezca.

Por otra parte, creemos que en la actitud de los socialistas está la clave del enigma de la duración de este nuevo gobierno. Si Lerroux gobierna en republicano, los socialistas se situarán en una oposición franca y benévolas; si así no es, quizás aquellos acudan a una dura obstrucción, al igual que la contra ellos empleada y convulsiones estrepitosas serán la natural consecuencia, produciendo un verdadero colapso en la vida de nuestro país. Por la salud de la República, esperamos que todo hallará la mejor solución y el Régimen se afianzará cada vez más.

Y ahora que Manuel Azaña, ha dejado el poder y no se nos podrá tildar de enchufistas, queremos decir en voz muy alta, con la sinceridad mas noble, que ha merecido el bien de la Patria, porque hombres que como él, han salvado la República de las duras y traidores asechanzas de tantos enemigos emboscados, no deben ser olvidados por los republicanos de corazón que guardarán su nombre como un símbolo.

Y nosotros no olvidaremos nunca a Azaña, el caballero a quien tanto debemos los catalanes. Azaña ha dejado el poder. Pues bien, con toda la fuerza de nuestros pulmones gritamos:

Viva Azaña!

JUST FERRÉ

**Cuentos que parecen historias****ERASE UN CAMINO...**

V

(conclusión)

El alcalde-dictador debió creer que el pueblo que no puedo recordar, estaba dividido en dos razas: una la de sus esclavos y favorecidos y la otra la de sus contrarios y por ello trató de diferente manera a las dos castas; ¿es que era un delito vivir en aquel pueblo, siendo contrario de los "magnates" del alcohol? ¿es que solo tenian derecho los que acuden como borregos a las urnas? Quizás sea este el principal y único motivo que lo explica todo. Esta es la politica de aquel pueblo; a los amigos, favores y a los contrarios garrotazo y tente tieso.

Pero como el pueblo es yá libre sabe cuales son sus obligaciones pero también sus derechos, acudieron cerca de los concejales de las minorias para recabar su apoyo en demanda de justicia y equidad. Prometieron estos hacerlo así y en una célebre sesión en la que los caciques viéndose aniquilados, hicieron acudir a su "amo y señor", S. M. Pepet I, para que solo con su presencia atemorizara a los que claman en defensa de sus derechos. Abrió el Rey espantosamente la boca, dispuesto a comer si se terciaba a sus contrarios y toda su figura se hundió estrepitosamente; demostró ser un gigante de hierro con pies de barro. Las mino-

rias le zarandearon de arriba abajo y de delante atrás y le dejaron como para el arrastre, demostrándole que lo que se intentaba hacer con el camino de M... era un atropello, una injusticia y una ilegalidad. Así y todo, los gigantes y cabezudos caciques, no quisieron oír explicaciones y aprobaron el expediente, contra viento y marea, más he aquí que el pueblo dijo nones e irguiéndose delante los sultanes les conminó a que revisaran el expediente y lo reformaran con arreglo a lo que era de ley. Los "amos de la cova" pusieron cara de pocos amigos y no querían entrar de razón, pero los ciudadanos en un arranque de dignidad, les enseñaron el camino más corto para salir y no tuvieron otro remedio que firmar un acta con el pueblo, comprometiéndose a revisar el expediente del camino de M... resultando que en vez de tragarse los derechos del pueblo, se tragaron mucha tila y flores cordiales.

Como sea que el camino de M... era una injusticia sin pies ni cabeza, lo natural sería que lo pagaran de su bolsillo los caciques que lo proyectaron y lo ejecutaron.

Y termino diciendo que los concejales de la minoria que tan energicamente defendieron los derechos de los vecinos, merecen el bien del pueblo.

J. FONOLLOSA

FIN

EN VINAROSEN

**Del moment**

¿Que mos dirá San Sastiá  
de llevarli les crevetes?  
diu qu'está que tira chispes  
de vore aquestes coletes.

Aquelles creus tan hermoses  
que s'alçaven cara al cel  
i que'n feien companyia  
als que pujaven a peu.

En tan de gust que donava  
descansarne allí un ratet,  
i alsà un poc la borracheta  
pera fer un atre traguet.

Y después les llangonises  
i vinga aquell tros de pá  
i per amunt ben depresa  
en busca de l'armítat.

Aqui te un parell de ciris  
ansenguels a San Sastiá,  
i quant giraves la cara  
ja t'els tornava apagá.

Aquella cara de àngel  
que feia San Sastianet  
cuant li cantaben los goixos  
riensen com un chiquet.

Ara, n'está tan seriòt,  
que t'elmires y nol veus  
per que diu que feien ascles  
de la fusta de les creus.

Pero com es natural  
no cal que s'enqueixe mes  
per que la llenya es pa algo  
i les creus, no son pa res.

SASTIÁ

P R. R. S. C.

CAFÉ

**Agustín  
Ortiz**

SERVEI ESMERAT Ulldecona  
Plaça de la República, 5

**LAS ULTIMAS NOVEDADES para PRIMAVERA Y VERANO**

igual para SEÑORAS que para CABALLEROS en

Seda, Lana, Hilo y Algodón

desde 0'50 pesetas, hasta 45'00 pesetas el metro, los hallará en los

**ALMACENES****J. Benet Piñana****PRECIO FIJO**

Sangre, 5 y 7

◆ TORTOSA ◆

Teléfono: 112 R

## Una informació, una replica i un comentari.

*Retallat de «La Veu de Catalunya» portaveu de la Lliga, el seguent solt:*

**El senyor Farreres Duran en funcions de cacic provoca incidents a Ulldecona.**

Les caciques de l'Esquerra Republicana i els seus aliats s'estenen del Pirineu a l'Ebre i fins el travessen.

A Ulldecona hi ha molta efervesència per l'actitud que observen a les sessions municipals els radicals-socialistes.

Davant el perill que hi hagués alguna topada amb la població, son concentrades la guardia civil i en anar a començar la sessió última de l'Ajuntament prengué precaucions a la sala per tal que hi hagues ordre.

Quan anava a començar la sessió, comparegué el diputat de l'Esquerra senyor Farreres Duran i lliurà al cap de la força, un ofici del cap de l'administració local de la Generalitat dient que hauria de fer-se un inspecció a l'Ajuntament.

El motiu de la inspecció segons els macianistes es que l'Ajuntament d'Ulldecona havia comès l'enorme delicte de subvencionar unes festes religioses de l'ermita de la Pietat.

I resulta que les pessetes donades per les festes, (50 pessetes servien per a festes cíviques i altres 75 pessetes per a una cursa ciclista).

El personatge esquerrà volia per aquest motiu suspendre la sessió.

El veïnat d'Ulldecona assabentat de la presència del representant del Sr. Macià sortí al carrer.

Es feu veure al cacic Farreres Duran que no tenia facultats per fer el que intentava.

No ho volia creure, però aleshores entrà en funcions el veïnat i la sessió es celebrà i el Farreres se n'anà a caciquejar a algun altre indret».

**A n'aquesta lletra, a contestat el Sr. Farreres Duran de la següent manera:**

**Sr. R. d'Abadal i Vinyals**

Director de «La Veu de Catalunya»

**Distingit senyor: He llegit en el diari de la vostra digna direcció d'avui, una informació referent a la meva visita el dia 6 a Ulldecona.**

Com que res del que diu l'informació no es cert, us prego, que encara que sigui apel·lant als drets que em dona la llei, vulgue publicar aquesta lletra meva o el mes essencial d'ella que es la afirmació de que en la informació de referència que ha publicat «La Veu» no hi ha una sola veritat desde la primera lletra a la darrera, fora que Ulldecona es víctima del caciquisme, però del caciquisme del Sr. Nofre i altres amics de «La Veu».

Tinc el testimoni del cap de la força pública, mentres que vos senyor director no aconseguiria que cap persona solvent es faci responsable de la desgraciada informació amb la que han sorprès la vostra bona fe i que ha motivat la meva replica.

Resta de vos afectísim s. s.

*Francesc Farreres Duran*

Barcelona, 9/9/33.

Això es tot. Quasi es pot dir que havent fet el diputat Sr. Farreres una replica tant digna i contundent ens podriem estalviar de fer comentaris per la nostra part.

Mes com sia que la informació de «La Veu» es tant pocasolta, tendenciosa i arbitraria no podem resistir a dir que'l subjecte que va informar a «La Veu», deu tenir la poca vergonya més formidable del mon, atrevintse a escriure coses tant apartades de la veritat.

I «La Veu» fentse ressò de les mateixes sens una millor garantia d'informació, demòstra tenir molt poca serietat periodística i estar molt lluny d'aquelles doctrines cristianes de que tant ve alardejant,

I amb tota la nostra responsabilitat, diem al Sr. Director de «La Veu» que el poble sensat d'Ulldecona va rebre amb fervorosos aplaudiments la presència del Sr. Farreres Duran i que mercés a la seva actitud es va evitar una jornada luctuosa, que's desencerts del cacic Nofre i dels amics que per aquí te «La Lliga», haurien pogut provocar, per la poca dignitat política que tenen, ja que han passat per quasi tots els partits haguts i per haver. Per més que no sabem si ara ho són amics de la Lliga, perque ahir demostraren esser laics i esquerrans.

### ¡OJO!

Los más delicados paladares exigen siempre los embutidos de la famosa fábrica de don Rafael Baró, Cervia de Ter, (Gerona)

Agente de ventas Felipe BORRAS

### Fábrica de Aguardientes, Anisados y Licores

Depósito de vinos Rancios y de Jerez  
JARABES Y LICORES

### :- Pedro Lapeira :-

DEPACHO:  
Campomanes y M. del Mercado  
Teléfono, 122

TORTOSA

## Altavoz

### ¡Que valientes!

Lo que ocurre en esta población es algo que se aparta de lo común, de lo natural. Existe cierto grupo político que cuando se vé en evidencia invoca el principio de autoridad, el orden, el respeto y una porción más de postulados, fundamentos básicos de todo Estado.

Pero si las cosas se les presentan con viento favorable, entonces olvidan todas sus teorías gubernamentales y hacen aparecer los instintos que les animan.

Así el sábado por la noche, unos cuantos "bravos", todos ellos pertenecientes al partido de la moral, buenas-costumbres etc., i un coc!... la emprendieron brutalmente a golpes contra el pobre inválido de guerra, Toribio Segarra, el cual según referencias de testigos presentes en el lugar de autos no molestó lo más mínimo a nadie y buscaba evitar la menor pendencia. De nada le sirvió, yá que sus agresores, valiéndose del número le golpearon a traición por la espalda, le arrastraron por el suelo y le produjeron varias heridas que afortunadamente carecieron de importancia extrema. Hubo alguien que incluso se armó con un martillo y suerte de que varios vecinos con su intervención lograron evitar que el atropello revistiera funestas consecuencias.

Ni que decir, que consignamos nuestra más energica protesta contra lo ocurrido, mucho más siendo protagonistas de la misma unos señores que dicen y sostienen que es la fuerza pública y las leyes quienes deben ser los encargados de solucionar toda suerte de conflictos, yá que si no, los pueblos degenerarían en la anarquía. ¿Porqué estos señores, no avisaron a la fuerza pública si el desgraciado invalido les molestaba? ¿Porqué quisieron tomar la justicia por sus manos, valiéndose de ser varios contra uno?

### Denuncias... al canto

Hay quien edifica y verifica obras sin pedir permiso o antes de que este le sea concedido, ¡Claro está que ello siendo del partido de la vara!. Si vota en contra, entonces se le denuncia y se le prohíbe edificar sin el correspondiente permiso.

Así ha ocurrido en un barrio. Más ahora en ocasión de hacerlo un contrario de los caciques, se le ha denunciado y se le han mandado suspender las obras, mientras no sa que el permiso y pague su importe.

¡Viva la igualdad, el respeto y el moro Muza!

\* \* \*

### Sátiro de orden

Una vecina de esta villa, madre de una niña de diez años de edad llamada Luisita, nos dice que dicha niña se le presentó llorando desconsoladamente en su domicilio y al serle preguntada la causa, manifestó que un señor Tenorio que habla mucho del orden, moralidad y buenas costumbres, intentaba abusar de ella, abrazandola i b suqueándola.

Añade además que si el caso se presenta no tiene ningun inconveniente en dar su nombre y explicar más menciosamente lo ocurrido.

A nosotros que conocemos el fondo de cierta gente que alardea de lo que carece, no nos extraña un ápice lo ocurrido, si bien advertimos al cretino en cuestión que procure refrenar sus instintos dándose unas buenas duchas de agua fria.

MECHITA

### DESDE VALENTINS

### Caciqueando

En este barrio, por parte de quien representa las autoridades de la Dictadura, se esta tratando de la manera más descortés y caciquil a los vecinos que no pertenecen al partido del caudillo que tiene un alma de dictador monárquico, peor que la de su "amo y señor", el magnate del era. Hay vecinos que pagan dos caballerías y solo tienen una y al que no le dá el voto le prohíbe edificar y le obliga a suspender las obras sin pagar lo que la ley ordena. Está bien, si aquí los amigachos del subdictador no edificaran casas sin pedir permiso, pasando por encima de las leyes solo porque el dia "de los votos", vayan a dar el voto a los colaboradores de Primo, Berenguer y Martínez Anido.

Esta conducta caciquil, arbitraria, ilegal, merece la más dura censura, este agrio personaje, debe creer que estamos aún en épocas de Alfonso XIII, pero debemos advertir que la República ha entrado en el corazón de los vecinos de Valentins y si no se hace justicia, acudirán donde sea menester.

Por de pronto sabemos que el concejal de la minoría radical-socialista Justo Ferré, apoyado en un todo por su compañero de oposición Julio Febrer, ha denunciado en la pasada sesión la actuación partidista y caciquil del alcalde de este barrio.

Por ello me cabe felicitarles, deseando prosigan en su labor que ha de unir en lazos de amistad a los vecinos de Valentins que por causa de la desdichada actuación de unos fantoches de la dictadura, se iban distanciando unos de otros, cada día más.

J. B. G.

### Fábrica de Anisados, Licores y Jarabes

Ismail Homedes Cardona

Almacenes y Despacho:  
VIA PI Y MARGALL, 53 y 55

TORTOSA

Pruebe ANIS LULÚ y RUMH ZULÚ son inimitables

## CARNET

La crisis surgida últimamente por dimisión del Gobierno Azaña, ha quedado resuelta con la formación de un gobierno de concentración republicana de izquierdas, presidido por D. Alejandro Lerroux.

Nosotros que hemos combatido más de una vez la política incolora del partido radical, celebramos que al fin haya visto la realidad y se decida a continuar la política laica y social de sus antecesores.

En el centro de la "Lliga", se colocaron las banderas republicana y catalana, según parece como motivo de satisfacción por haber formado gobierno el Sr. Lerroux.

La mayoría de los vecinos de esta villa censuraron duramente esta actitud de los que más duramente han protestado de las leyes laicas y sociales de la República, votadas por el Sr. Lerroux y los radicales.

El nostre benvolgut amic, diputat al Parlament Català, Sr. en Gonçal Yvars guarda lliit, víctima d'una malaltia que'l té bastant postrat.

Ni que dir que desitjem ben sincera-nien la més felic i pronta curació.

Dilluns dia 11, v'ar cel·lebrar-se arreu de Catalunya, l'homenatje a la memòria d'en Rafel Casanova, màrir de les llibertats catalanes. «IDEAL» urrà la seva humil pero entusiasta veu a la de tots els bons catalans, que recorden amb orgull la gloriosa gesta del que fòu conceller de la ciutat comptal.

Los vecinos de esta nuestros queridos amigos D. Tomás Nofre i D. Federico Sancho, han hecho acto de comparecencia en el Juzgado de Primera Instancia de este partido, en recurso de apelación contra la sentencia dictada por el Sr. Juez Municipal de esta villa.

## POLVORINADES

## Sens diu...

Que la Verge de la Pietat, s'ha manifestat contra'ls "margaritos", enviant-los una bona tronada, i deixant-los com gallines mullades ..

Que això demostra que no li plauen els homenatges de certa gent que's diuen creients i no ho son...

Que això es demostrarà que les divinitats volent persones de bona fe i no hipòcrites que's valen de la religió i van a missa per apareixer com a bons i cubrir amb la creu i'l nom de Deu, tota mena d'atropells i accions indignes...

Que felicitessim a la Verge, per haberse demostrat en contra dels fascistes «cambia-camises» del poble...

Que'ls «lligueros», voldrán apareixer ara com a radicals, després d'haver fet de Judes ultimament d'aquest partit.

Que's inutil i que tant val que risquen com que rasquen, perquè mentrestant no tornin els Borbóns, no tenen res a fer en camp politic, perque son monarquics...

Que el «xicot del era» es dirà esquerre, laic i anticlerical, per veurer si pot engranar pero millor fora que no perdés el temps perque està ben fixat com a un dels amics d'en Martínez Anido i d'en Barrera...

Que dos mosens estant donant unes llaunes desde «La Tradición» que fán mal de cap...

Que'l dia que comencesin a donar l'història d'un d'ells, posarà el crit al cel i dirà que no hià dret...

Que per nosaltres com mes aviat vulguí treures la careta millor, perquè'ls bons «matadors» torejen dintre'l ruedo.

Que un regidor vol clavar les unges a la cara al president del P. R. R. S. C. perquè els hi diu massa clares les veritats...

Que ja se les pot afilar, perquè les continuà cantan clar i català i que si volen les cantarà mes clares davant del Jutjat, perquè no li agrada amagar mai la cara, ben al contrari del partit de les camises de recamvi...

Que un ros, al veurer que'l seu cunyat sal·ludaba a un contrari politic, li va dir: «encar saludes a n'aquest bobo?...

Que l'aludit el va deixar nou, demonstrantli que encar hauria d'anar a escola per aprender nocions d'educació...

Que dimarts a la tarda els veïns no sabien aont estaven, si a Ulldecona o a Sant Boi...

Que això ho va motivar veurer unes banderes al café del centre de la "Lliga" monarquitzant, celebrant el nou govern d'esquerres...

Que uns veïns dient que les banderes si es tragueren al sol, va esser per secarles, doncs es increible que'l "magnate", el tio Kikó, el «quefe» del Sindicat, el doctor Alomar etc. s'ens hagin tornat laics i esquerrans així tant de repent. ¿Que diria A. Gustín dels seus nous companys? ¿Tant poc els coneixia?

Que'ls partits d'esquerra no les içaren aquell dia, perque al veurer que els cacics monarquitzan ho feren, varen creure que's tractava de commemorar una festa borbònica o el retorn del cardenal Segura.

EL TIO DE LA MECHA

Imprenta Montsià - Ulldecona.